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Befektető a logisztikai 
központban 
Hosszú tárgyalássorozatot kö-
vetően megtalálta az önkor-
mányzat azt a befektetőt, amely 
részt vehet a szegedi logisztikai 
központ kiépítésében. 

Az ország legnagyobb, száz szá-
zalékban magyar tulajdonú 
szállítmányozási cége, a Mas-
ped Rt. lehet a szegedi logiszti-
kai központ felépítésében az ön-
kormányzat stratégiai partnere, 
azaz a várt befektető. A létesít-
mény iránti érdeklődés akkor 
nőtt meg, amikor a kormányfő 
bejelentette: 2005. december 
31-éig Szegedre ér az M5-ös 
sztráda. 

A logisztikai központtal kap-
csolatban utoljára néhány hete 
adtunk hírt, akkor annak kap-
csán, hogy 47 hektárosra bővült 
a földterülete, miután a Kincstá-
ri Vagyon Igazgatóság öt és fél 
hektár tulajdonjogát adta át in-
gyen a városnak, a kormány dön-
tése nyomán. A központ tervezé-
se azután indulhatott meg, hogy 
a Nemzeti földalap tavaly tavasz-
szal 42 hektáros földterületet 
adott át kormányhatározat alap-
ján a regionális logisztikai köz-
pont építésére a szegedi önkor-

mányzatnak. A város azt tervez-
te, ha nem jelentkezik befektető 
a központ felépítésére, akkor az 
első lépcsőben 1 milliárd 200 
milliós beruházáshoz hitelt vesz 
fel a Duna-Tisza Regionális Fej-
lesztési Rt.-vei, és később értéke-
síti a központot. 

Nagy Sándor városfejlesztési 
alpolgármester többször is beszá-
molt róla lapunknak: az M5-ös 
továbbépítésének bejelentését 
követően egyszerre több céggel -
mint lehetséges befektetőkkel -
párhuzamosan tárgyaltak. Jelen-
leg egyébként a központ tervezé-
se és a beruházás előkészítése 
zajlik, készülnek a hatástanul-
mányok is. 

Az előkészületeket az önkor-
mányzat által alapított Praelog 
Kft. végzi. Ebben szerezhet tulaj-
donrészt az a beruházó - minden 
valószínűség szerint a Masped 
Rt. - amely felépíti a bázist. 

A VPOP már jelezte: ha fel-
épül, a szegedi logisztikai köz-
pontba kívánja költöztetni regio-
nális belterületi vámszolgáltatá-
sát, ugyanakkor számos szállít-
mányozó, illetve vámudvart mű-
ködtető cég is bejelentkezett. 

K.B. 

Két hétre kinyitották a Kass Szálló kapuit 

Civilek a terepen 
Folytatás az 1. oldalról 

A komorságot tovább fokozzák a 
halálvonatokkal a térségből hat-
van évvel ezelőtt, június 25-28. 
között elhurcolt közel nyolcezer 
zsidó sorsát ábrázoló felvételek. 

A Dél-Magyarországi Civil 
Szervezetek Szövetségének elnö-
ke, Besenyi Sándor kérdéseinkre 
válaszolva elmondta: valóban a 
háborús hangulat érzékeltetésére 
„találták ki" befogadó helyként a 
Kass Szállót, amelyet bezárása 
óta csak egy-két színházi elő-
adás, illetve divatbemutató al-
kalmából nyitottak ki. Partnerre 
találtak az épület tulajdonosá-
ban, a Questor Pénzügyi Tanács-
adó Rt.-ben, amelynek vezérigaz-
gatója, Tarsoly Csaba nemrégi-
ben lapunk hasábjain jelentette 
ki: egy-két éven belül felújítják és 
négycsillagos szállodaként újra 
megnyitják a Kasst. (Tarsoly 
Csabát a további tervekkel kap-
csolatban lapzártáig nem sike-
rült elérnünk, ám információink 
szerint szándékukban áll más 
rendezvényeket is támogatni.) 

A civil szövetség mindenesetre 
szeretné a közéletbe „vissza-
emelni" a Kasst. A Questor most 
reklámszerződéssel vállalta a 
belső tér biztosítását. A cég - Be-
senyi Sándor tudomása szerint -
pályázik azon uniós regionális 

operatív programok forrásaira -
összegük eléri a 19 milliárd fo-
rintot - , amelyekből városképi 
jelentőségű épületeket lehet fel-
újítani. A beruházók a feltételek-
nek akkor felelnek meg, ha a ci-
vilekkel szövetkeznek. 

• 
A délvidéki zsidóság elhurcolásá-
nak emléket állító kiállítás -
amely a térség zsinagógáinak 
építészetével is foglalkozik -
mellé közéleti kávéházi esteket 
is szerveznek. Hétfőn, június 
28-án a Grand Caféban Bubryák 
István Ki volt Kestner Rezső cí-
mű filmjét mutatják be, július 
Tjén pedig a Katolikus Házban 
Glattfelder Gyula és Hamvas 
Endre zsidókat megmentő püs-
pökökről emlékeznek meg. A ki-
állítás megrendezésében, például 
az épület takarításában többen 
ingyen tevékenykedtek. Az 
anyag összegyűjtésében, rende-
zésében Tóth István muzeoló-
gusnak, Farkas Csaba történész-
nek és Károlyi Attila történész-
nek, a Történelemtanárok Egye-
sülete helyi elnökének vannak 
elévülhetetlen érdemei. A rende-
zők köszönik Molnár László asz-
talos munkáját, a civilek közül 
pedig i f j . Besenyi Sándor, Vörös 
Csaba, Bene Andrea és Peták 
Szabolcs közreműködését. 

F.K. 

Egy pihenő, csendben emlékező látogató Fotó: Miskolczi Róbert 

Jobb buszközlekedést és tisztább holtágat várnak 

A Délikert nem délibáb 

A helyi közlekedés minden Délikerthez tartozó településrésznek nagyon fontos Fotó: Schmidt Andrea 

Folytatás az 5. oldalon 

- Hattyas az Hattyas marad, és 
nekem Kecskéstelepre sem áll rá 
a szám, mert ha kommunista 
volt, ha nem, én csak Ságvárinak 
hívom a szomszédos városrészt -
mondja Klebelsberg-Hattyas 
központjában, a harangláb mel-
lett fagyizó férfi egy kerítésnek 
támaszkodva. Véleménye vi-
szont nem mérvadó, mert nem is 
itt lakik. 

A cukrászda pultosa meg sán-
dorfalvi. Nem csoda hát, hogy 
bár itt méri a gombócot, nem 
hallott még a délikerti juniális-
ról sem, pedig azt már másod-
szor rendezték meg az idén, a 
tavalyi hagyományteremtés 
után. 

- A kenyér ára csökken majd? -
kérdezi hamiskásan csippentve a 
szemével egy idősebb úr a közel-
ben, kérdésünket hallva. De a 
névegyesítésről ő sem tud. 

- Gyakoribb buszjáratot, jobb 
közvilágítást! - sorolja Király De-
zső, aki ugyan szintén nem hal-
lott a Délikertről, de klebelsber-
giként tudja, min kellene javíta-
ni a soknevű városrészben. 

Nagy Levente szerint egy né-
met kisvároséval is vetekszik az 
az ütem, ahogyan a Klebelsberg 
és Gyála közötti Tompasziget fej-
lődik. 

- Egyik nap mondták, hogy el-
nevezik az utcákat, másnap már 
kint is voltak a táblák, és végre 
eljutott hozzánk a postás. Ez 
volt a legnagyobb fejlődés. A leg-

jelentősebb probléma viszont a 
Holt-Tisza. Olyan büdös, hogy 
nem lehet megmaradni mellet-
te. Ezzel kellene kezdeni vala-
mit - mondja összhangban a 
képviselővel, aki a megfogható 
teendők közül épp ezt emelte ki. 
Nagy Levente szerint az utak 
sem a legjobbak, a szúnyogokat 
viszont egész jól irtják errefelé 
is. Ugyanakkor azt sajnálja, 
hogy az áruházi reklámújságok 
nem jutnak el hozzájuk, pedig 
szerinte nagyobb szükségük len-
ne rá, mint a körtöltésen belül 
lakóknak. 

Az idei juniális alkalmával ki-
írt helytörténeti pályázatra 39 
pályamű érkezett be. Ez Bartáné 
szerint bizonyítja, hogy a négy 
településrészen élőket foglalkoz-

Telefonos bejelentkezés 
a szegedi okmányirodába 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Tegnap óta új ügyfélhívó és regisztrációs rend-
szer működik a szegedi okmányirodán. Botka 
László polgármester a felújított iroda átadásakor 
elmondta: megnövelték, ügytípusok szerint ta-
golták az ügyfélteret, akadálymentesítettek, és 
hűtik a termeket. Az elmúlt időszakban a polgár-
mesteri hivatalban csökkentették a létszámot, 
de az okmányirodában a korábbinál többen szol-
gálják a polgárokat, így a két évvel ezelőtt jellem-
ző több órás várakozási idő mára fél órára csök-
kent. 

- A sorszámadó gép ezentúl azokat is regisztrálja, 
akik telefonon kérnek időpontot az okmányirodá-
ba. így a várakozás tovább csökkenthető - mondta 
Nagy Sándor alpolgármester. A 421 -300-as telefon-
számon egy interaktív menü segítségével kiválasz-
tott időpontban intézhetik ügyeiket a polgárok az 
irodán. Egy hónap múlva már az interneten is beje-
lentkezhetnek. A korszerűsítés tízmillió forintba 
került. 

Mózes Ervin jegyző hozzátette: az ügyfelek ki-
szolgálását azzal is igyekeznek javítani, hogy az 
ügyfélszolgálati munkatársakat anyagilag is ér-
dekeltté tették a pontos munkavégzésben. 

A jó időben 
bíznak 
- (úniusban nem volt forgalom a 
strandokon - tudtuk meg Lakó 
Gábortól, a szegedi Ligetfürdő 
igazgatójától. A klasszikus strand-
szezon csak a múlt héten kezdő-
dött, de jelentősebb bevételre így is 
csak a hétvégéken számítanak. 

ló hír viszont, hogy az árak-
nem sokat változtak: a felnőttek-
nek a tavalyi 550 forint helyett 
az idén 600-at kell fizetniük. A 
szegedi fürdő családi jegyekkel és 
különféle kedvezményekkel vár-
ja a látogatókat. Az akciós belépő 
már délután két órától megvált-
ható. Emellett az összekötő fo-
lyosó is kiépült a Termál-, a Li-
get- és a Partfürdő között. 

A kiskundorozsmai Sziksós-
fürdő tavaly már májusban jelen-
tős bevétellel számolhatott, hi-
szen korábban elkezdődött a 
nyár. Idén viszont a kiadásoknak 
csak a harminc százalékát fede-
zik a belépőkből. 

S. T. E. 

A nyári táboroknak közegészségügyi engedély kell 

Járvány kizárva 
A tanév végi tanulmányi kirándulások idején Csongrád megyénk-
ben két alkalommal betegedtek meg gyermekek a közegészségügyi 
szabályok be nem tartása miat t . Az ANTSZ arra kéri a szülőket, 
tájékozódjanak a nyári táborokról. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

A vakáció kezdetén benépesül-
nek a gyerekeknek a nyári na-
pokban is hasznos elfoglaltságot 
ígérő táborok. Ám jó tudni: a tá-
bornyitáshoz közegészségügyi 
engedély kell. E dokumentumot 
az ÁNTSZ városi intézetei adják 
ki. Engedélyt csak az kaphat, aki 
biztosítani tudja a megfelelő tár-
gyi és személyi feltételeket a tá-
borokban és a különböző progra-
mokhoz egyaránt, valamint 
megfelel az étkeztetésre vonatko-
zó szigorú előírásoknak. 

Az elmúlt években a közegész-
ségügyi felügyelet alatt működő 
táborokban élelmiszer-eredetű 
fertőzés, ételmérgezés nem for-
dult elő. Igaz, a gyermekek érde-

kében a tisztiorvosi szolgálat 
munkatársai ellenőrzéseket vé-
geztek - tudtuk meg Kovács 
Lászlónétól, a Csongrád megyei 
ANTSZ közegészségügyi fel-
ügyelőjétől. 

A tisztiorvosi szolgálat felhívja 
a szülők figyelmét arra, mielőtt 
nyári elfoglaltságot kínáló helyre 
nevezik be gyermekeiket, tájéko-
zódjanak arról, hogy a kiválasz-
tott tábor rendelkezik-e köz-
egészségügyi engedéllyel. Azokat 
a táborokat, amelyek nem ren-
delkeznek ilyen dokumentum-
mal, az ANTSZ munkatársai - a 
közegészségügyi és járványügyi 
veszély elhárítása érdekében -
akár működés közben is bezárat-
hatják vagy más módon büntet-
hetik a tábor szervezőit. 

tatja a múlt. A jövőt a Délikert-
ben működő tucatnyi civil szer-
vezet összefogásával kívánja 
megtervezni, egyelőre „együtt-
gondolkodásra" hívja a tenniaka-
rókat. 

- Egyik településrésznek sem 
kell lemondania eddigi, megszo-
kott nevéről a Délikert miatt -
hangsúlyozza a képviselő. A 
Holt-Tisza rendbetétele mellett 
pedig a legfontosabb feladatnak 
tartja, hogy Klebelsbergtelepen is 
épüljön közösségi ház, egyedül 
itt nincs ugyanis ilyen létesít-
mény. 

A Délikert név eredetének ma-
gyarázata egyébként viszonylag 
egyszerű: a névleg egyesített vá-
rosrészek déli fekvésűek, és kert-
város-jellegűek. 

HÍREK 
KIÁLLÍTÁS A BARTÓKBAN 
Csemniczky Zoltán 
szobrászművész munkáiból 
nyílik kiállítás ma este 6 órakor 
a Bartók Béla Művelődési 
Központ B galériájában. A 
megnyitón Tandi Lajos újságíró 
beszél a művészről és 
alkotásairól. 

SZABÁLYTALAN ELŐZÉS 
Opusztaszer és Baks között 
haladt saját sávjában, 
szabályosan egy Fiat, amely a 
szemből jövő, szabálytalanul 
előző Opellel ütközött össze 
frontálisan tegnap reggel. A 
Fiatot vezető nő könnyebben, a 
vétkes férfi súlyosan sérült meg a 
balesetben. 

ELKEZDŐDÖTT A FELVÉTELI 
A felsőoktatási intézményekben 
tegnap elkezdődtek a felvételi 
vizsgák. Az írásbeli tesztelés 
június 29-ig tart. A szóbelizők 
június 30-tól július 7-ig 
bizonyíthatnak. A Szegedi 
Tudományegyetem tanulmányi 
osztályának munkatársai szerint 
a jelentkezők számát nem 
befolyásolta az a tény, hogy az 
idei év az utolsó, amikor még 
hagyományos felvételivel 
juthatnak be a jelentkezők az 
egyetemi és főiskolai szakokra. 

NEM ROBBANT, CSAK ÉGETT 
A SZENTESI GARÁZS 
Kedden késő este egy Ipartelepi 
úti magánházhoz riasztották a 
szentesi tűzoltókat: leégett egy 
garázs, s egy fiatalember, aki 
oltani próbálta a lángokat, 
másod- és harmadfokú égési 
sérüléseket szenvedett. A tüzet 
valószínűleg rövidzárlat okozta. 
A palával fedett udvari garázsnak 
a tulajdonosok még nem 
építettek padlásteret, azért 
terjedt könnyen, gyorsan a tűz. 


